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Over  
Tertium is door de gemeente gevraagd om een intensief traject te organiseren waarin 

we in verschillende bijeenkomsten bij inwoners en andere geïnteresseerden ophalen 

hoe zij aankijken tegen de plannen in de ontwikkelvisie en het beeldkwaliteitsplan. Op 

deze manier wordt duidelijk gemaakt welke wensen, zorgen en ideeën van Hagenaren er 

zijn over de ontwikkeling van het gebied.  

  Op 20 juni interviewden wij studenten van het Leids University College over hun 

beleving van het Anna van Buerenplein en de omgeving Den Haag Centraal. Deze 

inventarisatie volgde op een informatieavond op 18 april, een aantal themagesprekken 

op 25 mei en een bijeenkomst over nieuwe mobiliteitsplannen op 14 juni.  

Vervolgproces 

Eind 2023/begin 2024 neemt de gemeenteraad een besluit over de ontwikkelvisie en het 

beeldkwaliteitsplan. Bij die besluitvorming wordt duidelijk aangegeven wat aan reacties 

is opgehaald en wat hiermee is gedaan. Eind september/begin oktober 2023 worden de 

concept-ontwikkelvisie en concept beeldkwaliteitsplan gepresenteerd. Daarop kan dan 

nog worden gereageerd voordat ze naar de gemeenteraad gaan. 

Als er een besluit is genomen over de ontwikkelvisie en het beeldkwaliteitsplan, worden 

deze verder uitgewerkt in een ontwikkelstrategie en in een buitenruimteplan. Deze 4 

documenten samen vormen het Toekomstplan voor omgeving Den Haag Centraal. 
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Interview studenten 
De gemeente Den Haag wil van het Anna van Buerenplein een aantrekkelijk en levendig 

plein maken met ruimte voor groen, ontspanning en voorzieningen. Voor de studenten 

van het Leids University College is het Anna van Buerenplein en omgeving Den Haag 

Centraal de plek om te wonen en te studeren. Tertium vroeg voor de deur van het 

gebouw aan studenten en andere passanten naar hun ervaringen met het plein en de 

rest van de omgeving Den Haag Centraal.  

Studenten vinden de volgende zaken prettig aan het Anna van Buerenplein  

o Niet veel studenten zouden het plein als ‘prettig’ beschrijven. Ze zien het 
voornamelijk als een functionele ruimte; ‘ik zie het meer als een plek om 
doorheen te gaan’.  

o Veel studenten zijn tevreden het groen en de bankjes die de afgelopen jaren zijn 
geplaatst. Vooral is de teneur dat het groener mag. Ze zijn blij dat het zo dicht 
bij het Haagse Bos is.  

o Studenten zijn blij met een supermarkt dichtbij, al liggen de prijzen daar 
gemiddeld hoog.  

 

Studenten vinden de volgende zaken niet prettig aan het Anna van Buerenplein en 

omgeving.  

o Er staat enorm veel wind: ‘soms kan ik niet eens naar de supermarkt aan de 
overkant lopen’ 

o Op het plein is veel politie aanwezig vanwege de Tweede Kamer. Dit zorgt voor 
een grimmige sfeer en het gevoel ‘bekeken’ te worden. Studenten worden vaak 
gecontroleerd door de politie. Daarbij zien ze ook dat soms racistisch te werk 
wordt gegaan en vinden dit moeilijk om aan te zien.  

o De scholieren van ProDemos zijn luid en zorgen voor overlast.  
o Het is erg op de hoge inkomens gericht. Er ontbreken plekken waar je voor 

studentenprijzen eten kan halen: “Als er studentenkorting is in de Foodhall 
zouden studenten daar veel vaker gaan eten. Dat zorgt ook voor meer klandizie 
voor de tentjes daarin.’  

o ’s Avonds is het plein erg leeg, omdat er veel kantoren zitten.  
o Het plein en de omgeving is enorm versteend. Het wordt daardoor snel warm. 
o Studenten geven aan dat er ook ruimte moet zijn voor daklozen om te 

verblijven. Ze zijn niet blij met de manier waarop zij op dit moment geweerd 
worden.  
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De volgende zaken zullen de omgeving aantrekkelijker maken voor studenten.  

o Meer groenvoorzieningen. Denk aan een klein parkje, grasveldje om in te zitten 
of tuintjes. Pas dan wel op voor het aantrekken van ongure types, houd het een 
open ruimte.  

o Alle zitplekken zijn nu zo ingericht dat je niet tegenover elkaar kan zitten. Er 
ontbreken bankjes met daartussen tafeltjes zoals picknicktafels. Ook zouden de 
zitplekken meer verspreid mogen worden over het plein.  

o Meer gemeenschappelijke voorzieningen maken. Zorgen dat er plekken zijn 
waar mensen elkaar kunnen ontmoeten of fijn kunnen 
converseren/samenwerken. Denk weer aan bankjes en gemeenschappelijke 
tuintjes.  

o Het deel van het plein richting het tijdelijke gebouw van de tweede kamer meer 
betrekken bij het geheel.  

o Meer co-working plekken. Op die manier kunnen studenten ook fijn buiten het 
gebouw studeren/werken.  

o Goedkopere supermarkten zoals de Lidl, maar ook winkels als een 
groentewinkel, slager of bakkerij.  

o Meer kleur in de gebouwen/stenen van gebouwen: ‘dat zou het leuker maken.’  
o Meer levendigheid in de avonduren: meer plekken of ’s avonds een drankje te 

drinken.  
o Terrassen 
o Beschutte plekken tegen de wind/kou in de winter of zon in de zomer 
o Verlichte gebouwen 

 

Studenten vinden de volgende zaken van de nieuwe plannen voor de omgeving Den 

Haag Centraal  

o Grootste gedeelte is nog onbekend met de plannen, maar over het algemeen 
positief: ‘ik ga het met interesse volgen’. 

o Sommigen vinden dat het wel erg optimistisch is geschetst en twijfelen over de 
uiteindelijke realisatie.  

o Iemand geeft aan dat het belangrijk is dat alle inkomens kunnen wonen in de 
nieuwe gebouwen.  

o Sommigen vinden het jammer dat het gebouw van de Koninklijke Bibliotheek 
deels gesloopt gaat worden.  
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